

Referat fra møde om:

45. møde i GeoDanmark Produktionsforum

**Tid og sted:** 7. september 2021 kl. 9.30-15.30 i KL-huset (Lokationer\KLhuset\Stuen); S-01  
**Deltagere:** Anne Grete Arendt Rasmussen, Torsten Lund Andersen, Sten Frandsen, Allan Gyldendal Frederiksen, Jørgen Grum, Eskil Kjærshøj Nielsen, Christian Helring Andersen Greisik, Annette F. Stammerjohan  
**Afbud:** Kurt Forbech Toft  
**Mødeleder:** Annette F. Stammerjohan  
**Referent:** Jørgen Grum

Dagsorden	Beskrivelse	Bilag	Referat
Velkommen	Velkomst og godkendelse af dagsorden	Bilag A - Dagsorden	Annette bød velkommen – dejligt med et fysisk møde. Anne Grete har lidt ekstra til fotoflyvningen, som tages under status for fotoflyvningen.
	Referat af møde i Produktionsforum d. 21. juni 2021	Bilag B - Referat af møde d. 21. juni 2021 <b>Er Godkendt og lagt på hjemmesiden d. 29. juni 2021</b>	Godkendt
Orienteringer	Fra SDFE		Louise er ikke tilknyttet fællessekretariatet. SDFE er i gang med at finde en erstatning. Stine er stoppet som vicedirektør. SDFE er i gang med rekruttering af en ny VD.
	Fra Kommuner		Der har været en del nye ansættelser rundt i kommunerne. AFO beder kommunerne huske at opdatere kontaklisten på kommunale GIS-folk.
	Fra Fællessekretariatet		SDFE beder Anders Esgaard om snarest at sikre generel opdatering.

Formateret: Ikke Fremhævning

Dagsorden	Beskrivelse	Bilag	Referat
Todo-listen og årshjul	Todo-listen	Bilag C - Todo-liste	To-do gennemgået og opdateret.
	Aktuelt fra årshjul	Behandles under Emner til behandling nedenfor	
2021-status på produktion	Foto (Eskil)		<p>Eskil gennemgik powerpoint som ligger i filkassen. Sømlinjer er nu lagt på Datafordeleren (DAF). Endelige Ortofoto for Midt- og Nordjylland er klar på KF's temporære tjeneste.</p> <p>De resterende regioner er klar inden for de næste uger. Vedr. publicering af 2021 ortofoto på DAF, håbes der på release i oktober.</p> <p>Kort status på skråfoto: En del områder er blevet omfløjet. Udstilling vil være klar inden for de næste måneder.</p> <p>Ny back-end for skråfoto og efterfølgende front-end er under planlægning. Så andre kan udvikle egne løsninger til skråfotos.</p> <p>Anne Grete har et spørgsmål til fototidspunkt med getfeatureinfo på ortofoto på DAF-tjeneste. Se mail fra Anne Grete. Eskil dribler med det.</p>
	Vektor (Annette/Jørgen) - Udpeget - Total		<p>Totalajourføringen skrider rigtigt godt frem.</p> <p>Processerne ved udpeget ajourføring er velsmurte, men fremdriften er ikke helt god nok. SDFE vil forsøge at presse producenten senere på efteråret.</p> <p>Odense Kommune i gang med udpegninger. Går systematisk igennem vejdata.</p> <p>Er DSM's tidsplan for leverancer vi har på nuværende tidspunkt udsendt til Prod. Forum (HEGAB)?</p> <p>Christian har spurgt kommunerne om deres erfaringer med ÆUP. De fleste kommuner har benyttet Geokoderen og GeoDK, og synes det er gået godt. De kommuner som har benyttet upload, har haft problemer.</p>

Dagsorden	Beskrivelse	Bilag	Referat
			Noget tyder på at vejledning og datamodel ikke helt følges ad. AFO følger op på mail fra Christian.
<b>Emner til behandling</b>	Gennemgang af ny version af årshjulet. SDFE har en opgave med at udfylde årshjulet med opgaver vedr. datavask. Tanker og sparing.	Intet bilag.	Jørgen gennemgik tankerne om SDFE / GEO's tanker med GRMS ("GEO's Revision Management System"), hvor processerne der udføres ifm. ajourføringen kan dokumenteres bedre. I dette arbejde indgår overvejelser om kommune-vis datavask før og efter fotogrammetrisk ajourføring. SDFE opdaterer årshjulet med de vaske, som er væsentlige at vide for kommunerne. Eksempelvis "sletning af ÆUP-OK", "foreløbig" som er ældre end 2 (3?) år og rettelse af "under-min".
	Årshjul light til hjemmesiden	Bilag E. Årshjul light	Produktionsforum diskuterede oplægget til et årshjul på hjemmesiden. Forum synes oplægget var godt og overskueligt, men også gode idéer til konkrete forbedringer. SDFE indarbejder idéerne og udsender revideret forslag til forum hurtigst muligt.
	Hydrologiske tilpasninger med ønske om ny attribut (gældende årstal)		Produktionsforum anbefaler at ændringsønsket til det hydrologiske tilpasningslag rettes til Specifikationsforum.
	Henvendelse ang. vejkoder	Bilag F. ÆUP-stier har fået vejkoder	Allerød har rettet henvendelse vedr. fejlagtige vejkoder på cykelstier. AFO redegjorde om de tiltag SDFE vil forsøge at gøre, for at identificere fejltypen. Der vil sandsynligvis være behov for både en datavask, og en egentlig kontrol af de fotogrammetriske ajourføringer. Produktionsforum retter henvendelse til Specifikationsforum om argumenterne for vejnavne på cykelstierne.

Dagsorden	Beskrivelse	Bilag	Referat
	Henvendelse ang. koter ved opklipning af vejmidte	Bilag G. Koter på vejmidte	Anne Grete vurderer om problemstillingen med opklipning af vejmidte kan indbygges i best practice eller ÆUP-vejledningen.
<b>Eventuelt</b>			Næste møde afholdes den 3. november i KL-huset. Sten orienterede om et projekt i kommunen, hvor 2 studerende forsøger at anvende GeoDanmark data til styring af robotter.